
Protokół Nr L III/ 2023 

sesji Rady Miejskiej w Opatowie 

odbytej w dniu 01 marca 2023 roku 

Sesję rozpoczęto o godz. 13.00 a zakończono o godz. 14.50. 

W sesji uczestniczyli radni oraz zaproszeni goście w osobach: 

1. Pan Grzegorz Gajewski –  Burmistrz Miasta i Gminy Opatów, 

2. Pan Marcin Słapek – Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Opatów, 

3. Przewodniczący jednostek pomocniczych Gminy Opatów – wg. Listy obecności 
(stanowi zał. do   Protok.) 

4. Kierownicy referatów UMiG, kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy oraz 
pracownicy UMiG w Opatowie. 

Porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie obrad  sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

4. Zatwierdzenie Protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Opatowie. 

5. Sprawozdanie z realizacji zadań Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w 2022 roku. 

6. Sprawozdanie z realizacji zadań wynikających z Gminnego Programu Wspierania 
Rodziny w Gminie Opatów na lata 2022 – 2024. 

7. Sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Opatowie za 
2022 rok. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) szczegółowych zasad wnoszenia inicjatyw obywatelskich, tworzenia komitetów 
inicjatyw    obywatelskich, wymogów formalnych jakim muszą odpowiadać składane 
projekty oraz zasad ich promocji, 

b) niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2024 roku, 

c) zmieniająca  uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, warunków   
i zasad korzystania oraz stawki opłat za korzystanie z przystanków komunikacyjnych 
których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Opatów, 



d) w sprawie wyodrębnienia środków na wspieranie doskonalenia zawodowego 
nauczycieli, ustalenia planu finansowego form doskonalenia zawodowego nauczycieli 
oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2023 roku za kształcenie 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Opatów, 

e) zmian w budżecie Gminy Opatów na 2023 rok, 

f) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  
Opatów na lata 2023 – 2035, 

9. Wykaz nieruchomości przeznaczonych do komunalizacji. 

10. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Opatów z działalności za okres 
pomiędzy sesjami. 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wolne wnioski, sprawy różne i informacje. 

13. Zamknięcie obrad sesji. 

Ad.1. 

Pani radna Beata Górecka - Przewodnicząca Rady Miejskiej - dokonała otwarcia 

obrad LIII sesji Rady Miejskiej w Opatowie, powitała radnych Rady Miejskiej, Pana 

Grzegorza Gajewskiego – Burmistrza Miasta i Gminy, Pana Marcina Słapka – Zastępcę 

Burmistrza Miasta i Gminy, przewodniczących jednostek pomocniczych Gminy, 

pracowników Urzędu M i G oraz mieszkańców M i G Opatów. 

Ad.2. 

Pani radna Beata Górecka - Przewodnicząca Rady Miejskiej - poprosiła radnych  

o zalogowanie się terminalami do systemu. Na podstawie zalogowanych terminali do 

systemu i listy obecności stwierdziła prawomocność obrad sesji. W sesji uczestniczy 

14 radnych na ogólną liczbę 15 radnych. Wykaz zalogowanych terminali do systemu 

przedstawia załącznik Nr 1 do Protokołu. Lista ustalenia kworum  stwierdzająca 

prawomocność obrad sesji przedstawia załącznik Nr 2 do Protokołu.  

Ad.3. 

 Pani  Beata  Górecka -  Przewodnicząca Rady  Miejskiej –  przedstawiła 

proponowany porządek obrad sesji w treści jw., wnosząc jednocześnie o wycofanie 

z porządku obrad sesji  

z pkt 8 ppkt f) – podjęcie uchwały – zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Opatów na lata 2022 – 2035, wnoszę 



jednocześnie o wprowadzenie do porządku obrad sesji w punkcie 8 ppkt g – uchwały 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Opatów na 2023 rok – projekt II, wnoszę 

o wprowadzenie do porządku obrad  w pkt 8 ppkt h – uchwały zmieniająca uchwałę 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Opatów na lata 2023 – 

2035,  

Rada Miejska przyjęła jednogłośnie bez użycia terminali wniosek o wycofanie 

z porządku obrad sesji z pkt 8 ppkt f) – podjęcie uchwały - zmieniająca uchwałę 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Opatów na lata 2023 – 

2035, 14 głosami ,,za’’, 0 głosów  ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Rada Miejska przyjęła jednogłośnie bez użycia terminali wniosek o wprowadzenie do 

porządku obrad sesji w pkt 8 ppkt g – uchwały w sprawie – zmian w budżecie Gminy 

Opatów na 2023 rok, 14 głosami ,,za’’, 0 głosów  ,,przeciwnych’’ i 0 głosów 

,,wstrzymujących się’’. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Rada Miejska przyjęła jednogłośnie bez użycia terminali wniosek o wprowadzenie do 

porządku obrad sesji w pkt 8 ppkt h uchwały – zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Opatów  na lata 2023 – 2035, 

14 głosami ,,za’’, 0 głosów  ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Rada Miejska przyjęła jednogłośnie w trybie głosowania jawnego imiennego 

zaproponowany porządek obrad sesji po wprowadzonych zmianach, 14 głosami ,,za’’, 

0 głosów ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’. W głosowaniu wzięło udział 

14 radnych. Imienne głosowanie przyjęcia porządku obrad sesji przedstawia załącznik 

Nr 3 do Protokołu. 

Ad. 4. 

Pani Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej – poinformowała, że 

nie wpłynęły do niej żadne uwagi do Protokołu z sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 

27 stycznia 2023 roku.  

Rada Miejska zatwierdziła jednogłośnie bez wniesienia uwag Protokół Nr LII/2023 

sesji Rady Miejskiej w Opatowie odbytej w dniu 27 stycznia  2023 roku, 14 głosami „za”, 

0 głosów ,,przeciwnych’’ i 0 głosów „wstrzymujących się’’. W głosowaniu wzięło udział 



15 radnych. Imienne głosowanie zatwierdzenia Protokołu przedstawia załącznik Nr 4 do 

Protokołu. 

Ad. 5. 

Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej – poinformowała, że 

sprawozdanie  z  realizacji  zadań  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  

Problemów  

Alkoholowych w 2022  roku było omówione na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, 

Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Opatowie w dniu 20 lutego 2023 roku. 

Radni otrzymali to sprawozdanie w materiałach on line. 

a) dyskusja 

Radni nie zabierali głosu w tym punkcie obrad sesji. 

Ad. 6. 

Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej – poinformowała, że 

sprawozdanie  z  realizacji  zadań  z  zakresu  wspierania  rodziny za rok 2022 w Gminie 

Opatów,  było także tematem posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki 

Społecznej Rady Miejskiej w Opatowie w dniu 20 lutego 2023 roku. Radni otrzymali to 

sprawozdanie w materiałach on line. 

a) dyskusja 

Radni nie zabierali głosu w tym punkcie obrad sesji. 

Ad. 7. 

Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej – poinformowała, że 

sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Opatowie za 

2022 rok było, także omówione na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia 

i Opieki Społecznej Rady Miejskiej  

w Opatowie w dniu 20 lutego 2023 roku. Radni otrzymali to sprawozdanie w materiałach 

one line. 

a) dyskusja 

Radni nie zabierali głosu w tym punkcie obrad sesji. 



Ad. 8. 

a) Pan Tomasz Pilch  – Z - ca Kierownika Ref. Organizacyjnego  – przedstawił projekt 
uchwały w sprawie szczegółowych zasad wnoszenia inicjatyw obywatelskich, tworzenia 
komitetów inicjatyw  obywatelskich, wymogów formalnych jakim muszą odpowiadać 
składane projekty oraz zasad ich promocji, 

Pan radny Waldemar Bocheński – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego 

i Rolnictwa Rady Miejskiej w Opatowie – przedstawił pisemną, pozytywną – przedstawił 

pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. zał. do 

Protokołu).  

Dyskusja: 

p. Rafał Schab – radny Rady Miejskiej w Opatowie – zapytał o paragraf 6 w połączeniu 

z paragrafem 4 pkt .6 czyli z regulaminem rady, czy ten zapis nie daje możliwości 

wydłużenia procesu uchwałodawczego inicjatywy obywatelskiej. 

p. Marcin Słapek –  Z -ca Burmistrza Miasta i Gminy Opatów – poinformował, iż 

paragraf 6 mówi o tym, że jeśli został nadany bieg jakiejś inicjatywy lokalnej on 

zachowuje ciągłość niezależnie od składu rady i wyborów samorządowych. Nie ma 

możliwości przeciągania terminu inicjatywy społecznej w czasie. 

Na tym zakończono dyskusję. 

Rada Miejska podjęła w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr LIII/488/2023 w sprawie szczegółowych zasad wnoszenia inicjatyw obywatelskich, 

tworzenia komitetów inicjatyw  obywatelskich, wymogów formalnych jakim muszą 

odpowiadać składane projekty oraz zasad ich promocji, 14 głosami ,,za’’, 0  głosów 

,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’, która stanowi załącznik do Protokołu. 

Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 5 do Protokołu. 

b) Pan Tomasz Pilch  – Z - ca Kierownika Ref. Organizacyjnego  – przedstawił projekt 
uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2024 
roku, 

Pan radny Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady 

Miejskiej  

w Opatowie – przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu 

uchwały. (stan. zał. do Protokołu). 



Pan radny Waldemar Bocheński – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Rolnictwa Rady Miejskiej w Opatowie – przedstawił pisemną, pozytywną – przedstawił 

pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. zał. do 

Protokołu).  

Dyskusja: 

p. Wiesław Suska - radny Rady Miejskiej w Opatowie – powiedział, iż, zgadza się 

z tym że Gmina prowadzi różne działania na rzecz wsi. Na komisji rolnej w ubiegłym 

roku poprosił byśmy użyli wszelkich sił i starań na pozyskanie środków na uzupełnienie 

brakującego  oświetlenia w gminie. Dodał, że na dzień dzisiejszy brakuje ok 200 lamp 

na terenie gminy Opatów, zaproponował na komisji by te środki w wysokości 480 tys. zł 

wpisali w budżet  na przyszły rok by zrealizować tą inwestycje w postaci dołożenia lamp 

ulicznych tam gdzie ich brakuję oraz tam gdzie ich w ogóle nie ma byśmy mogli dobrze 

zakończyć tą kadencję. 

p. Magdalena Masternak - radna Rady miejskiej w Opatowie – poinformowała, ze 

w każdym roku tej kadencji była za wyodrębnieniem tego funduszu sołeckiego ponieważ 

uważa, że mogłoby to służyć mieszkańcom poszczególnych sołectw. Co roku na 

komisjach i na sesjach rozmawiamy o tym i argumenty są i za i przeciw. Rozumie że 

wniosek p. Suski jest słuszny, cztery lata temu został złożony do Burmistrza taki wykaz 

oświetlenia gdzie brakuje lamp oraz gdzie ich nie ma.  

p. Andrzej Żychowski – radny Rady Miejskiej w Opatowie – uważa, że co roku ma 

rozterkę co do głosowania  nad tą uchwałą, ponieważ fundusz sołecki to jest temat tego 

w jaki sposób mieszkańcy wsi się wypowiadają, stara się nie sprzeciwiać temu i bierze 

pod uwagę to przy glosowaniu. Osobiście uważa, że są takie kamienie milowe 

demokracji, które stoją przed każda radą, gminą, miastem. Jednym z tych kamieni jest 

właśnie fundusz sołecki, drugim budżet obywatelski, trzecim kamieniem działalność rad 

osiedla i rad sołeckich. Jeżeli chodzi o fundusz sołecki to jeżeli sołtysi uważają ze takiej 

potrzeby nie ma i ważniejsze są dodatkowe lampy to trzeba to jest to bardzo ważne. 

Powiedział że jeżeli chodzi o budżet obywatelski to były podjęte w tym temacie 

inicjatywy i pewne prace zostały wykonane. Nie ważne jest kto wygrał tylko to, że 

podjęto tą inicjatywę, ponieważ bardzo trudno jest w małych miasteczkach wywołać 

w ludziach potrzebę spotykania się, działania wspólnie. Poinformował, że pojawiają się 

projekty z Urzędu Marszałkowskiego, właściwie wszystkie jednostki mogą występować 



o dofinansowania. Jeżeli chodzi o to mamy jeszcze dużo do zrobienia. Ma nadzieje, że 

w przyszłości będzie więcej tych inicjatyw dla miasta i sołectw. 

p. Wiesław Suska - radny Rady Miejskiej w Opatowie -  chciał poinformował 

o zrobionym w 2008 roku wykazie brakujących lamp w każdym sołectwie, do tej pory 

nie zostało założone a dla niego najważniejsza sprawa jest oświetlenie oraz drogi. 

Następnie inne ważne sprawy Gminy Opatów. Zaapelował do sołtysów by zrobić 

ponowny aktualny spis i złożyć do Urzędu Miasta i Gminy w Opatowie.  

p. Rafał Schab -  radny Rady Miejskiej w Opatowie – chciał zapytać o inicjatywę 

obywatelską o której mówił radny, że jak najbardziej zgadza się z jego zdaniem, iż 

bardzo ciężko jest by mieszkańcy sami  podjęli próbę inicjatywy prywatnie. Jeżeli chodzi 

o fundusz sołecki poinformował, że zawsze głosował za wyodrębnieniem tego funduszu. 

Powiedział, że na komisji rozwoju gospodarczego na, którą byli zaproszeni sołtysi z 28 

sołectw było obecnych ok 11 sołtysów. Poinformował, że rozmawiał z sołtysami i duża 

część sołtysów chciała by wyodrębnienia tego funduszu. Jeżeli chodzi  o pozyskiwanie 

zewnętrznych środków to kwota ok 20 tys. zł mogła by posłużyć jakiejś inicjatywie. 

p. Magdalena Masternak - radna Rady Miejskiej w Opatowie –  w uzupełnieniu do 

wypowiedzi radnych chciała powiedzieć, że uważa iż mała liczba projektów wynika 

z obawy o formalności które trzeba zrobić przy danym projekcie. Zapytała czy byłaby 

możliwość wspólnego zastanowienia jak pomoc tym osobom które chciałyby złożyć 

wniosek o dofinansowanie a nie wiedza jak wypełnić taki wniosek. Powiedziała, że może 

gmina, radni, pracownik urzędu mogli pomagać takim osobom i może w tej sytuacji 

wniosków byłoby więcej.  

p. Andrzej Żychowski - radny Rady Miejskiej w Opatowie – poinformował, iż 

najprostsze wnioski to wnioski z Urzędu Marszałkowskiego na ok 5 tys. zł one są bardzo 

proste. Natomiast popiera inicjatywę radnej, która zapytała o to by, może pracownik 

gminy mógłby pomagać w opracowaniu takiego wniosku, zwrócił się do Burmistrza 

o przemyślenie tej propozycji. 

p. Rafał Schab -  radny Rady Miejskiej w Opatowie – chciał poinformować, 

i sprostować, że wniosek, który składał dla stowarzyszenia był na kwotę dofinansowania 

25 tys. zł. Powiedział, że jak najbardziej  jest też za pomysłem by w urzędzie była taka 

osoba która pomagałby w kwestach formalnych przy wnioskach. Dobrym pomysłem też 

byłby wykaz takich projektów ponieważ dużo osób lub sołtysów nie wie, że są takowe 

wnioski. 



p. Wiesław Suska - radny Rady Miejskiej w Opatowie – przekazał, że to nie jest tak, 

że sołtysi nie chcą wyodrębnienia funduszu sołeckiego, zmusza ich sytuacja taka że np. 

nie maja terenu który należy do gminy na którym chcieliby coś zrobić, za tym idzie też 

to, że zablokujemy daną wyodrębnioną kwotę z funduszu a skorzysta tylko mała część 

sołectw. 

p. Grzegorz Gajewski – Burmistrz Miasta i Gminy Opatów – powiedział, że to 

wszystko tak pięknie brzmi p. radny A. Żychowski mówił o kamieniach milowych, tylko 

jak można spiąć Gminę wielkości Opatowa z Gminą wielkości Poznania, Wrocławia, 

Krakowa. Powiedział, że zastanawia się czy w naszej gminie gdzie jest 28 sołectw, czy 

budżet który tworzymy co roku właśnie jest budżetem obywatelskim. Nie da się 

porównać wpływu sołtysów na budżet opatowski z wpływem na budżet Krakowa. 

W naszej gminie każdy obywatel może przyjść do Burmistrza i powiedzieć, że w danym 

miejscu potrzebna jest lampa, czy że chodnik jest zepsuty. Zwrócił się do radnej M. 

Masternak, że ciężko mu nadążyć nad logiką, która pani zaprezentowała, ponieważ 

mówi pani że od pięciu lat głosuje  Pani za wyodrębnieniem funduszu sołeckiego. Gdyby 

wyodrębnić fundusz w Balbinowie sołectwo dostałoby 13 tys.483 zł, a gmina w tym roku 

wydała na świetlice w Balbinowie 700 tys. zł oraz została wyremontowana droga. 

W Brzeziu wóz strażacki, który został zakupiony kosztował 250 tys. zł, garaż ze środków 

własnych, oraz będzie budowana świetlica. Jeżeli chodzi o pomysł pracownika 

w urzędzie, który miałby pomagać przy wnioskach poinformował, że pracownicy urzędu 

maja bardzo dużo  obowiązków wynikających z zakresu pracy. Przekazał, że nie widzi 

problemu by radni w formie wolontariatu pomagali osobom przy takich wnioskach. Jeżeli 

chodzi o pytanie p. Rafała Schaba. Komisja została zwołana i zostali zaproszeni sołtysi 

by właśnie każdy mógł wypowiedzieć się. Na komisję przybyło 11 sołtysów była 

dyskusja o skutkach wyodrębnienia funduszu sołeckiego i nie wyodrębnienia funduszu. 

Na komisji została wypracowana decyzja, że nie wyodrębniamy funduszu sołeckiego. 

Zapytał czy obecna rada i obecny Burmistrz zapomniał o terenach wiejskich. Poprosił by 

zastanowić się co za tak małe kwoty z funduszu sołeckiego można zrobić w sołectwach. 

Chciał także przekazać iż padła informacja o przekazaniu kwoty z budżetu państwa dla 

gminy z tytułu funduszu. Jest zdania że bardziej efektywnie jest w stanie te pieniądze 

globalnie wydać gmina niż sołectwo. Na koniec przekazał ostatnią uwagę p. Wiesława 

Suska odnośnie oświetlenia. Przekazał, że po raz pierwszy w tej kadencji wymienia 

oświetlenie, uważa, że ze względu na oszczędności i efektywność. Powiedział, że również 

nie zgadza się z tym, że jeśli ktoś wybudował się w miejscu gdzie nie ma drogi czy 

oświetlenia nie jest dyskryminowany, tylko musi być dany czas gminie na projekt i na 



jego zrealizowanie. Zapewnił, że gmina będzie powoli rozwiązywała problemy braku 

oświetlenia w gminie a także innych problemów społecznych i gminnych. Poprosił By 

nie dzielić gminy na miasto i wieś ponieważ tam gdzie jest potrzeba stara się reagować. 

p. Andrzej Żychowski - radny Rady Miejskiej w Opatowie – przekazał, że jeśli  tylko 

ktoś zgłosi się z potrzebą pomocy przy wniosku jak najbardziej pomoże.   

p. Magdalena Masternak - radna Rady Miejskiej w Opatowie – powiedziała, że 

zgadza się z burmistrzem jeśli chodzi o skalę inwestycji, które zostały zrealizowane w jej  

sołectwie. Natomiast nie zgadza się w kwestiach takich, że nie jest słuszne porównywać, 

że z funduszu sołeckiego dane sołectwo ma sobie postawić świetlice bądź drogę  to inna 

skala finansowania. Fundusz Sołecki jest skierowany na mniejsze inicjatywy. Przekazała 

że jedno nie wyklucza drugiego.  

p. Wiesław Suska - radny Rady Miejskiej w Opatowie -  powiedział, że mówiąc 

o dragach i dodatkowym oświetleniu miał na myśli te drogi które są już 

wyremontowane. Jako członek rady sołeckiej złożył wniosek o oświetlenie, który do tej 

pory nie został rozpatrzony. Podziękował za to oświetlenie, które zostało założone. 

p. Rafał Schab -  radny Rady Miejskiej w Opatowie – przekazał, iż dochodzi tutaj do 

niezrozumienia ze strony p. Burmistrza podstawy jako jest budżet obywatelski i fundusz 

sołecki w ramach tworzenia projektu budowania państwa obywatelskiego. Fundamentem 

tego projektu jest mobilizacja ludzi w ramach funduszu, stowarzyszeń, fundacji. 

Przekazać, że chodzi o to by częściowo przekazać  decyzyjności bezpośrednio ludziom. 

p. Grzegorz Gajewski – Burmistrz Miasta i Gminy Opatów – wyjaśnił, że 

nie powiedział ze dane sołectwo ma wybudować sobie świetlicę za 13 tys. zł, dodał, że 

dobrze mu się współpracuje z radą gminy jak i sołtysami i uważa, że stara się realizować 

potrzeby całej gminy. Dodał, żeby budować państwo obywatelskie potrzebne są osobne 

pieniądze na fundusz sołecki. Te pieniądze są potrzebne na duże projekty.  

Na tym zakończono dyskusję. 

Rada Miejska podjęła w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę Nr 

LIII/489/2023 w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego 

w 2024 roku, 11 głosami ,,za’’, 1  głosów ,,przeciwnych’’ i 2 głosów ,,wstrzymujących 

się’’, która stanowi załącznik do Protokołu. Imienne głosowanie przedstawia załącznik 

Nr 6 do Protokołu. 



c) Pan Tomasz Pilch  – Z - ca Kierownika Ref. Organizacyjnego  – przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zmieniająca  uchwałę w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych, warunków i zasad korzystania oraz stawki opłat za korzystanie 
z przystanków komunikacyjnych których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 
Opatów, 

Pani radna Małgorzata Szczepańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, 

Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Opatowie - przedstawiła pisemną, 

pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. zał. do Prot.). 

Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę 

Nr LIII/490/2023 zmieniająca  uchwałę w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, warunków i zasad korzystania oraz stawki opłat za korzystanie 

z przystanków komunikacyjnych których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 

Opatów,  14  głosami „za”, 0 głosów „przeciwnych” i 0 głosów „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Imienne głosowanie przedstawia załącznik 

Nr 7 do Protokołu. 

W tym miejscu Przewodnicząca Rady Miejskiej ogłosiła 10 minut przerwy w obradach 

sesji. 

Po wznowieniu obrad po przerwie kontynuowano obrady sesji. 

d) Pan Tomasz Pilch  – Z - ca Kierownika Ref. Organizacyjnego  – przedstawił projekt 
uchwały w sprawie wyodrębnienia środków na wspieranie doskonalenia zawodowego 
nauczycieli, ustalenia planu finansowego form doskonalenia zawodowego nauczycieli 
oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2023 roku za kształcenie 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Opatów, 

Pani radna Małgorzata Szczepańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, 

Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Opatowie - przedstawiła pisemną, 

pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. zał. do Prot.). 

Dyskusja: 

p. Dawid Kargulewicz -  w - ce Przewodniczący Rady Miejskiej w Opatowie -  zapytał 

czy kwota jest wykorzystywana przez nauczycieli na doskonalenie zawodowe? 



p. Marcin Słapek  –  z- ca Burmistrza Miasta i Gminy Opatów – odpowiadając na 

pytanie przekazał, że ta kwota nie jest w pełni wykorzystywana ponieważ 

zapotrzebowanie na dokształcanie nauczycieli jest realizowane na bieżąco i jest 

zatwierdzane w stosunku do nauczycieli przez dyrektora a dyrektora przez organ 

prowadzący. Kwota ta co roku wykorzystywana jest w 50%. 

p. Dawid Kargulewicz -  w - ce Przewodniczący Rady Miejskiej w Opatowie – 

podkreślił, że uważa iż, kwota dofinansowania tj. 2 tys. zł jest małą kwotą ponieważ 

studia podyplomowe są o wiele droższe i czy to nie powoduje, że kwota jest 

niewykorzystywana . 

p. Marcin Słapek  –  z- ca Burmistrza Miasta i Gminy Opatów – odpowiadając 

przekazał, że co roku podejmowana jest ta uchwała. Studia podyplomowe obecnie to 

trzy semestry. Dofinansowanie w roku to kwota 4 tys. zł, dlatego uważa, że nie jest to 

mała kwota. 

p. Dawid Kargulewicz -  w - ce Przewodniczący Rady Miejskiej w Opatowie – 

podziękował za wyjaśnienie. 

Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę 

Nr LIII/491/2023, w sprawie wyodrębnienia środków na wspieranie doskonalenia 

zawodowego nauczycieli, ustalenia planu finansowego form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2023 roku za 

kształcenie nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Opatów, 14  głosami „za”, 0 głosów „przeciwnych” i 0 głosów 

„wstrzymujących się”. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Imienne głosowanie 

przedstawia załącznik Nr 8 do Protokołu. 

e) Pani Martyna Rusak  – Skarbnik Gminy Opatów   – przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie zmian w budżecie Gminy Opatów na 2023 rok, 

Pan radny Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady 

Miejskiej w Opatowie – przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do 

przedłożonego projektu uchwały. (stan. zał. do Prot.). 

Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 



Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę 

Nr LIII/492/2023 w sprawie zmian w budżecie Gminy Opatów na 2023 rok, 14 głosami 

„za”, 0 głosów „przeciwnych” i 0 głosów „wstrzymujących się”. W głosowaniu wzięło 

udział  14 radnych. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 9 do Protokołu. 

g) Pani Martyna Rusak  – Skarbnik Gminy Opatów - przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie zmian w budżecie Gminy Opatów na 2023 rok – projekt II, 

Pan radny Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady 

Miejskiej w Opatowie – przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do 

przedłożonego projektu uchwały. (stan. zał. do Prot.). 

Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę 

Nr LIII/493/2023, w sprawie zmian w budżecie Gminy Opatów na 2023 rok – projekt II, 

14 głosami „za”, 0 głosów „przeciwnych” i 0 głosów „wstrzymujących się”. W głosowaniu 

wzięło udział 14 radnych. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 10 do Protokołu. 

h) Pani Martyna Rusak  – Skarbnik Gminy Opatów - przedstawiła projekt uchwały 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  
Opatów na lata 2023 – 2035 – projekt II, 

Pan radny Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady 

Miejskiej w Opatowie – przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do 

przedłożonego projektu uchwały. (stan. zał. do Prot.). 

Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę 

Nr LIII/494/2023, zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy  Opatów na lata 2023 – 2035 – projekt II, 14 głosami „za”, 0 głosów 

„przeciwnych” i 0 głosów „wstrzymujących się”. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 11 do Protokołu. 

Ad.9. 

Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej – poinformowała, że 

wykaz nieruchomości przeznaczonych do komunalizacji został przesłany w formie one 

line. Można zadawać pytania w tej sprawie. 



Radni nie zabierali głosu w tym punkcie obrad sesji. 

Ad.10. 

Pan Grzegorz Gajewski – Burmistrz Miasta i Gminy –  przedstawiając sprawozdanie 

z działalności za okres pomiędzy sesjami poinformował, że w tym okresie zarówno on 

jak  

i jego Zastępca brali udział w następujących spotkaniach i wydarzeniach: spotkanie ze 

strażakami w OSP w Gojcowie, udział w zakończeniu rozgrywek opatowskiej ligi piłki 

halowej, a także odbyło się spotkanie ze strażakami OSP w Rosochach, udział 

w uroczystej inauguracji działalności opatowskiej akademii piłkarskiej, został podpisany 

aneks do umowy kredytowej w sprawie wcześniejszej spłaty raty kredytu w wysokości 

900 tys. zł, odbyło się również spotkanie z komisją rabiniczną w sprawie okolic 

Opatowskiego Ośrodka Kultury, w związku z tym spotkaniem przekazał, że niestety 

rozbudowa OOK nie będzie mogła być zrealizowana. Natomiast poinformował, iż 

Burmistrz Marcin Słapek zaproponował inne rozwiązanie, które będzie polegało na 

przeniesieniu Powiatowej i Miejsko – Gminnej Biblioteki Publicznej w inne miejsce, 

natomiast obecne miejsce zajmie dawny „ Gwarek”. Na zaproszenie ks. Prałata Michała 

Spocińskiego udział w Pałacu prezydenckim w Warszawie w czasie którego nasza  

Kolegiata Opatowska otrzymała tytuł „Pomnika Historii”, udział w spotkaniu choinkowym 

dla dzieci w Jurkowicach, oraz w otwarciu nowo wybudowanej świetlicy w Balbinowie, 

przekazał także, że gmina gościła  wice Ministra Spraw Zagranicznych p. Piotra 

Wawrzyka,  poinformował, że udało się pozyskać dofinansowanie na remont przebudowy 

ul. Górnej i ul. Polnej w Opatowie oraz drogi w Wąworkowie, odbyło się także spotkanie 

organizacyjne w sprawie międzynarodowej imprezy „ Międzynarodowy Puchar Polski 

w kingboxingu  służb mundurowych”, udział w spotkaniu ze strażakami w Kobylanach, 

odbyło się spotkanie z wykonawcą budynku przy więzieniu, jak również spotkanie ze 

strażakami OSP w Zochcinku. Następnie przekazał, że wraz z mieszkańcami  Opatowa 

uczestniczył w  obchodach 159 rocznicy Bitwy Opatowskiej, odbyło si e także spotkanie 

z komendantem Straży   Pożarnej w sprawie działań pozyskania dla Gminy Opatów 

dwóch samochodów strażackich, odbyło się także spotkanie w sprawie programu  

Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej w sprawie budowy bloku mieszkalnego 

z rządowego programu, następnie udział w Posiedzeniu Ekologicznego Związku Dorzecza 

Koprzywianki, udział w prelekcji p. Marka Lisa na temat Powstania Styczniowego 

w Powiatowej i Miejsko – Gminnej Bibliotece Publicznej, a następnie odbyło się 

podpisanie umowy zakupu nieruchomości przy zalewie w Zochcinku, p. Burmistrz Marcin 

Słapek spotkał się z przedstawicielami Instytutu Pamięci  Narodowej w Kielcach 



w sprawie zaplanowanej gry terenowej dla dzieci, jak również udział w spotkaniu ze 

strażakami OSP w Brzeziu. Następnie przekazał, że trwają konsultacje w sprawie treści 

tablicy upamiętniającej rozbicie więzienia, a także przekazał informacje o mszy świętej 

na której będzie poświęcenie tej tablicy.  Poinformował także, że z  inicjatywy Pani 

Jolanty Baran Radnej Rady Miasta w Opatowie na sesji w miesiącu marcu zostanie 

podjęta uchwała w sprawie nadania ul. Jędrusiów. 

Na zakończenie serdecznie zaprosił wszystkich na Skwer Żołnierzy Wyklętych na 

uroczyste obchody Narodowego Dnia Pamięci o Żołnierzach Wyklętych. 

 p. Andrzej Żychowski - radny Rady Miejskiej w Opatowie – zadał pytanie w sprawie 

lokalizacji Powiatowej i Miejsko – Gminnej Biblioteki Publicznej. Czy jest już ona znana 

czy może jest w trakcie ustaleń ? 

p. Grzegorz Gajewski – Burmistrz Miasta i Gminy Opatów – odpowiadając na 

pytanie poinformował, że brane są pod uwagę dwie lokalizacje tj. teren przy Szkole 

Nr 2 po dawnym placu zabaw, natomiast druga lokalizacja to teren przy OOK tylko 

budynek musiałby być umiejscowiony, tak by nie ingerował w  teren byłego cmentarza 

żydowskiego. Najbardziej prawdopodobną lokalizacją jest teren przy Szkole 

Podstawowej Nr 2. 

Ad.11 

Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała, że 

interpelacje i zapytania radnych na piśmie nie wpłynęły.  

Radni nie zabierali głosu w tym punkcie obrad sesji. 

Ad.12. 

W wolnych wnioskach, sprawach różnych i informacjach głos zabierali: 

Pan radny Andrzej Żychowski – zabierając głos zapytał o dwie sprawy. Pierwszą 

sprawą jest pytanie czy te dwie lampy o których była mowa dostaje sołectwo Gojców ? 

Natomiast drugą sprawą jest teren przy biurze pracy, przekazał że konkretnie chodzi 

o zły stan drogi dojazdowej. Chciał zapytać czy jeżeli ten teren jest użyczany to 

wskazane by było wykonanie remontu ale na jakich zasadach. 

Pan radny Wiesław Suska – zabierając głos powiedział, że zbliżają się dwie tury 

wyborów w związku z tym,  chciałby zapytać o remont świetlicy w Strzyżowicach. Czy 



taki remont jest planowany, a w nim podjazd dla niepełnosprawnych ? Podziękował 

radnemu p. Andrzejowi Żychowskiemu za uwagę dotyczącą lamp. Następnie odniósł się 

do poprzedniej sesji i zacytował tekst ślubowania radnego, informując, że zawsze będzie 

zabierał głos i mówił o potrzebach mieszkańców.  

Pan Burmistrz Grzegorz Gajewski – zabierając głos zapytał p. radnego Wiesława 

Suskę czy uważa, że decyzje podjęte tutaj są podjęte wbrew  Panu i mieszkańcom? 

Pan radny Wiesław Suska – przekazał, że chodzi o nawiązanie do wymiany zdań 

z radnym p. Rafałem Schabem. Poinformował, iż nie raz spotkał się z opinią, że 

podejmuje tematy takie, które nas jako rady nie dotyczą. Następnie powiedział, że 

w ostatnim czasie w sferze publicznej jest bardzo źle, źle traktowani są mieszkańcy jako 

obywatele tego kraju. Nawiązał, również do opłat gazu jak również do produkcji 

nawozów i ich sprzedaży.  

Pan Burmistrz Grzegorz Gajewski – odpowiadając na pytanie remontu parkingu 

przy Urzędzie Pracy wyjaśnił, że nie był planowany w budżecie, ponieważ nikt 

z mieszkańców nie zgłaszał, ale uważa, iż jeżeli wspólnota korzysta z tego parkingu 

również wspólnota powinna partycypować w kosztach remontu. Poinformował, że gmina 

nie może pozyskiwać zewnętrznych środków na remonty parkingów, natomiast jeżeli 

chodzi o remont świetlicy w Strzyżowicach  nic się nie zmieniło, czekamy na kolejne 

konkursy na środki zewnętrzne na remonty świetlic wiejskich  i jeżeli tylko otrzymamy 

dofinansowanie jak najbardziej remont świetlicy będzie wykonany. Dodał, że jeżeli 

chodzi o dwie lampy, które zostaną zamontowane na sołectwie Gojców to dlatego, że 

uważa, że lepiej jest zamontować je w jednym sołectwie a następnie kolejno 

w następnych sołectwach.  

Pan Zastępca Burmistrza Marcin Słapek – zabierając głos wyjaśnił, iż jeżeli chodzi 

o dwie lampy solarne pod uwagę montażu brane były pod uwagę miejsca newralgiczne 

czyli skrzyżowania, przejścia dla pieszych. Przekazał również, że pojawiła się 

dokumentacja w sprawie bezpiecznych przejść dla pieszych, udział gminy polegałby na 

zapewnieniu przyłącza elektrycznego. Są już zaproponowane wstępne lokalizacje tych 

bezpiecznych przejść: ul. Kościuszki, Słoneczna, Klasztorna, Szpitalna, 1 Maja, 

Partyzantów, Sienkiewicza. Jeżeli to udałoby się zrealizować gmina byłaby 

zabezpieczona jeżeli chodzi o bezpieczne  miejsca przejść dla pieszych.  

Pan radny Andrzej Żychowski –  zabierając głos poinformował o tym, że zgłaszał 

bark lampy na ul. Batalionów Chłopskich przy skrzyżowaniu, jak również o tym, że 



w parku również jedna lampa nie świeci. Dodał, że newralgicznym miejscem jest 

krzyżówka na ul. B. Chłopskich przez, które od lipca będą przechodzić ludzie  

zmierzający na basen w związku z tym bardzo prosi o zajecie stanowiska w tej sprawie.  

Pan Zastępca Burmistrza Marcin Słapek –  odpowiadając przekazał, że jak 

najbardziej rozumie obawy radnych, ale uważa, że przepisy są też po to by ich 

przestrzegać. Dodał, że bardzo dobrze współpracujemy z Policją w Opatowie. Zaznaczył, 

że na ul. Kopernika jest ograniczenie do 30 km, na Oś. Kania  jest ograniczenie do 

20 km, powiedział, że każdy zdając egzamin prawa jazdy zobowiązany jest przestrzegać 

prawa. Poinformował, że jeżeli chodzi o skrzyżowanie ul. Kopernika i B. Chłopskich zdaje 

sobie sprawę, iż jest to bardzo niebezpieczne miejsce, natomiast poprosił o zwrócenie 

uwagi jak często teraz stoją tam radiowozy i sprawdzana jest prędkość. Zapewnił, że 

może wspólna inicjatywa ze Starostwem Powiatowym byłaby jak najbardziej 

zaakceptowana.  

Pan radny Andrzej Żychowski –  zabierając ponownie głos dodał, iż chodzi 

o skrzyżowanie przy podjeździe pod górę przy ul. Hejnickiego to jest to newralgiczne 

miejsce. 

Pan Zastępca Burmistrza Marcin Słapek –  odpowiadając chciał, przekazać o tym 

ze jest zwolennikiem tych samorządów, które radzą sobie w ten sposób, iż na takich 

osiedlach domków jednorodzinnych jest skrzyżowanie dróg równorzędnych. Poprosił by 

wyjść z taka inicjatywą.  

Pan Burmistrz Grzegorz Gajewski – zabierając głos przekazał, że jeśli chodzi 

o lampy solarne uważa, że w takich miejscach gdzie można doprowadzić energię 

elektryczną stawianie lampy solarnej jest nie na miejscu. W sołectwie Gojców nie ma 

możliwości, natomiast w tym miejscu brakuje tyko słupa i lampy. Koszt oprawy lampy 

kosztuje 700 zł natomiast lampa solarna kosztuje 4 tys. zł.  

Pan radny Andrzej Żychowski –  dodał, że skoro mieszkańcy tyle lat czekali na to 

oświetlenie to jeszcze pół roku poczekają. Podziękował za obietnicę.   

Pan radny Rafał Schab  – zabierając głos poinformował, że chciałby wrócić do 

tematu tego parkingu przy Urzędzie Pracy, pomijając koszty partycypacji  wspólnoty 

chciałby przekazać,  iż problemem tego parkingu są miejsca parkingowe, ponieważ 

kiedy mieszkańcy przymierzali się do zakupu tych mieszkań dostali informacje, o tym, 

że część miejsc będzie przeznaczona tylko na miejsca parkingowe dla mieszkańców, 



natomiast problemem jest to ze ich nie ma. Przekazał, że świadczy o tym zastawiony 

dojazd dla osób niepełnosprawnych jak i dla matek z dziećmi w wózkach.  

Pan Burmistrz Grzegorz Gajewski – wyjaśnił, że nie ma możliwości wyodrębnienia 

mienia Gminy Opatów na rzecz części mieszkańców. Teren ten został użyczony 

mieszkańcom wspólnoty tyko, dlatego że plan zagospodarowania  przestrzennego 

zakłada, że na jedno mieszkanie  przypada 1,5 miejsca parkingowego, dlatego w żaden 

sposób nie pozwala na ograniczenie miejsc parkingowych. Parking ma określoną 

pojemność, natomiast nie możemy wyłączyć go tylko dla mieszkańców wspólnoty 

mieszkaniowych.  

Pan radny Rafał Schab  – zabierając ponownie głos dodał, iż rozwiązaniem mogło by 

być wydzierżawienie bezpłatnie kilku miejsc i poprosił o zastanowienie się nad tym 

pomysłem. 

Pan radny Dawid Kargulewicz – zwrócił się do radnego Rafała Schaba, że jeżeli 

jest to wspólnota mieszkaniowa to zasadne by było by sama wspólnota zaczęła 

rozmawiać jak mogą rozwiązać ten problem. 

Pan radny Rafał Schab  – wyjaśnił, iż nie chodzi o to, że miejsc parkingowych 

nie ma tylko o to, że podjazd dla osób niepełnosprawnych, a także dla matek z wózkami 

jest zastawiony przez samochody.   

Pan Burmistrz Grzegorz Gajewski – zabierając głos dodał, że do niego nie dotarły 

od mieszkańców tej wspólnoty  sygnały o  takim  problemie. 

Pan radny Rafał Schab  – poinformował, że problem nie dotyczy wózków 

inwalidzkich tylko mieszkańcy wspólnoty zgłaszali do niego, że chodzi o matki z dziećmi 

w wózkach. 

Pan Burmistrz Grzegorz Gajewski – dodał, że nie zna przepisów w ruchu 

drogowym znaku, który wyłączałby miejsce parkingowe dla matek z wózkiem. 

Na tym zakończono realizację tego punktu obrad sesji. 

Ad.13. 

Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej – przyjętą formułą 

zakończyła obrady sesji. 



Na tym Protokół zakończono. 

Protokołowała:      Przewodnicząca 

        Rady Miejskiej w Opatowie 

(mgr Karolina Frejlich)    (mgr Beata Górecka) 

Pełny przebieg obrad sesji pod adresem: 

https://transmisjaobrad.info/videos/10699/sesja-rady-miejskiej-w-

opatowie 
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